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Op donderdag 9 en donderdag 16 december 2021 hield de Commissie voor Cultuur, 

Jeugd, Sport en Media gedachtewisselingen over de nieuwe beheersovereenkomst van 

de Vlaamse Gemeenschap met het Vlaams Audiovisueel Fonds, met respectievelijk:  

− Benjamin Dalle, Vlaams minister van Brussel, Jeugd en Media; 

− Jan Jambon, minister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister 

van Buitenlandse Zaken, Cultuur, Digitalisering en Facilitair Management.  

 

Op donderdag 2 december 2021 had de commissie aan hetzelfde onderwerp tevens 

een hoorzitting gewijd (Parl.St. Vl.Parl. 2021-22, nr. 1087/1). 

 

De presentatie van minister Dalle is te vinden op de dossierpagina van dit commissie-

verslag op www.vlaamsparlement.be. 

 

(Deze vergaderingen werden als videoconferentie georganiseerd.)  

I. Vlaams minister van Media 

1. Toelichting 

Minister Benjamin Dalle licht de beheersovereenkomsten met het VAF toe voor 

respectievelijk het Media- en het Gamefonds. Die betreffende het Filmfonds zal 

minister-president Jan Jambon later komen toelichten. De beheersovereenkomsten 

zijn goedgekeurd door de raad van bestuur maar nog niet door de Vlaamse Regering. 

Conform het Mediadecreet wordt de ontwerptekst vooraf in het Vlaams Parlement 

besproken.  

 

Dat het VAF een belangrijke partner is voor het mediabeleid, is de afgelopen jaren 

nogmaals duidelijk geworden. In het begin van de regeerperiode kreeg het een 

haalbaar budgettair traject, met extra middelen. Ook tijdens de coronacrisis deed 

de regering grote financiële inspanningen waardoor het fonds op een goede manier 

heeft kunnen doorwerken. Het Media- en het Gamefonds kregen tijdens de corona-

crisis respectievelijk 1,8 miljoen euro en 100.000 euro extra. Eind 2020 kreeg het 

Mediafonds ook een extra subsidie van bijna 1 miljoen euro, specifiek voor de onder-

steuning van de productie van documentaires. Ook het relanceplan geeft extra 

financiële ondersteuning. Daarnaast bewijst het garantiefonds, beheerd door het 

VAF, zijn nut. 

 

Voor minister Dalle blijft het fonds de belangrijkste motor voor de ondersteuning van 

kwaliteitsvolle mediacontent en games. Het spreekt voor zich dat dit weerspiegeld 

wordt in de nieuwe beheersovereenkomst. Zoals de minister al heeft uitgelegd in 

de BBT Media bij de begrotingsopmaak voor 2022, is de regering erin geslaagd om 

in budgettair moeilijke tijden voor extra budgetten te zorgen (Parl.St. Vl.Parl. 

2021-22, nr. 13-W/1). Het gaat niet alleen om eenmalige relancemiddelen maar 

ook om structurele financiering op basis van de beheersovereenkomst. 

 

Met het VAF worden drie beheersovereenkomsten afgesloten: met betrekking tot 

respectievelijk het Filmfonds, het Mediafonds en het Gamefonds. De transversale 

elementen zijn ofwel identiek ofwel complementair. Dat weerspiegelt zich in de 

structuur die er telkens als volgt uitziet:  

− missie;  

− ambities;  

− strategische doelstellingen vertaald in operationele doelstellingen;  

− organisatie;  

− toezicht en financiën, inclusief kritieke prestatie-indicatoren;  

− bijlage per fonds;  

− begrippenkader per fonds.  

 

https://www.vlaamsparlement.be/link?id=13877
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De ambities en doelstellingen zijn zoveel mogelijk op elkaar afgestemd.  

 

De beslissing om met drie aparte beheersovereenkomsten te blijven werken, is 

mede gebaseerd op de grondige doorlichting. Het doel is te garanderen dat elk van 

de lijnen voldoende financiële middelen krijgt en dat de verschillende genres vol-

doende aan bod komen. Tegelijk komt er meer flexibiliteit, een uitdrukkelijke vraag 

van het fonds en de sector, en bovendien een aanbeveling uit de doorlichting. 

 

In hoofdstuk 1 van het ontwerp van beheersovereenkomst staat de algemene missie 

van het VAF vermeld, die voor de hele organisatie en dus ook de drie fondsen identiek 

is: “Het Vlaams Audiovisueel Fonds (VAF) ondersteunt de Vlaamse onafhankelijke, 

professionele, audiovisuele en gamessector. Het vervult daarbij meerdere rollen. 

Als beleidsinstrument van de Vlaamse Gemeenschap is aandacht voor de volledige 

culturele en economische waardeketen (van idee tot beleving) zijn kerntaak. Daarnaast 

werkt het VAF als een actieve partner mee aan het behouden en vormgeven van een 

bloeiende sector in Vlaanderen. Het wil de dynamiek van de audiovisuele creatiesector 

en gamessector bestendigen en verhogen, verder bijdragen tot professionalisering, 

de band met zowel een niche als een breed publiek helpen vergroten, en originele 

en nieuwe creaties kansen geven. Verder is het VAF ook een gedreven ambassadeur 

van de Vlaamse audiovisuele en gamessector in binnen- en buitenland.” 

 

Om die visie te realiseren heeft het fonds verschillende ambities, die in hoofdstuk 2 

van de ontwerpteksten staan. Het VAF:  

− wil bouwen aan een kwaliteitslabel voor Vlaamse audiovisuele content;  

− zet in op identiteit, zichtbaarheid en beschikbaarheid van de Vlaamse content;  

− combineert het voorgaande met focus op kwaliteit, originaliteit, diversiteit, culturele 

meerwaarde, innovatie, en publieksbereik.  

 

Per ambitie specificeert het ontwerp van beheersovereenkomst voor welk fonds ze 

geldt. De belangrijkste ambitie blijft de financiering van projecten. Er zal meer ingezet 

worden op overleg met zowel de sector als de opleidingsinitiatieven. De promotie 

wordt niet meer beperkt tot internationale ondersteuning, maar verruimd met 

Vlaamse ondersteuning. Er wordt meer aandacht besteed aan de maatschappelijke 

meerwaarde van het fonds. Het VAF blijft ook beschikken over een kenniscel. Haar 

taak behelst geen onderzoek maar de ontsluiting van de bestaande kennis. Naast deze 

algemene ambities heeft elk deelfonds specifieke doelstellingen. Voor het Media-

fonds is de grootste nieuwigheid de nieuwe beleidslijn ter ondersteuning van pod-

casts, die een wijziging van het VAF-decreet vergt. Het Gamefonds wordt 

uitgebouwd tot een volwaardige derde poot van het VAF. 

 

Zoals gezegd blijft de belangrijkste taak van het VAF het financieel ondersteunen van 

producties. Het fonds is de motor van de audiovisuele en gamessector, door financiële 

middelen te verstrekken voor de Vlaamse onafhankelijke creatie- en productiesector 

op basis van duidelijke beleidsdoelstellingen, heldere procedures en reglementen. 

De Vlaamse overheidsmiddelen zijn evenwel niet vergelijkbaar met de middelen die 

andere landen of de private sector kunnen inzetten. Die financiering alleen volstaat 

dus niet voor succes. Even essentieel zijn begeleiding, opleiding en omkadering 

van creatie en jong en ervaren talent. Uiteraard is talent de basis, maar het VAF 

kan een katalysator zijn. Het VAF zal ook inzetten op innovatieve formats in gaming 

en media, onder meer interactieve en webproducties, en content met augmented en 

virtual reality. Het fonds zal een substantieel deel van zijn dotatie daarin investeren.  

 

Bij elke aanvraag om productiesteun voor het Mediafonds moet een lineaire of niet-

lineaire Vlaamse omroeporganisatie betrokken zijn. Omroeporganisaties die in 

Vlaanderen actief zijn maar in een buurland hun vestiging hebben, komen niet in 

aanmerking. Volgens dit criterium komt Streamz wel in aanmerking maar Netflix 

niet. Projecten die steun krijgen, moeten kosteloos aangeboden worden. Voorals-

nog is de voorwaarde dat dit op open net gebeurt, maar met de nieuwe beheers-
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overeenkomst mag het ook gratis onlineaanbod zijn, zij het op platformen van 

Vlaamse omroeporganisaties. Dat vergemakkelijkt controle en verzekert de vlotte 

toegang voor Vlaamse kijkers. In aanmerking komen VTM GO, GoPlay, VRT NU, 

het gratis aanbod van Streamz, maar niet TikTok of YouTube.  

 

In het kader van het relanceplan Vlaamse Veerkracht zet het VAF voor de drie 

fondsen in 2022 zijn schouders verder onder de heropstart van de Vlaamse audio-

visuele en gamingsector. In totaal gaat 10 miljoen euro naar relance via het Media-

fonds en het Gamefonds. 5,3 miljoen euro zal in 2022 geïnvesteerd worden via het 

Mediafonds. Dat geld komt bovenop de uitgaven van 2021 en de uitgaven van het 

garantiefonds. In 2022 zal het VAF de maximale productiesteunbedragen voor in 

hoofdzaak Vlaamse audiovisuele creaties verhogen, met uitzondering van de 

steunbedragen voor de high-endfictiereeksen. Het VAF zal voorts samen met de 

VRT, SBS Belgium en DPG Media een call voor minifictieseries organiseren, met de 

focus op jong en/of ondervertegenwoordigd talent. Extra middelen gaan ook naar 

StoryCon, een conferentie over storytelling, en een extra innovatieatelier.  

 

De minister gaat dan in op de specifieke bepalingen over het Gamefonds. Volgens 

de huidige beheersovereenkomst kent het Gamefonds drie soorten steun toe: pre-

productiesteun, productiesteun en promotiesteun. Voor de nieuwe beheersovereen-

komst wordt de productiesteun opgedeeld in subcategorieën, met als eerste de 

zogenaamde ‘vertical slice’: een volledig afgewerkte en gepolijste werkversie met 

een level van de game, dus meer dan een prototype. Een vertical slice wordt ge-

bruikt om het potentieel van de game te bewijzen. Zo kan er op basis van de met 

Vlaamse middelen gesteunde vertical slices gezocht worden naar private financie-

ring, ook op internationale markten, wat de stap van preproductie naar productie 

vergemakkelijkt. 

 

De ondersteuning voor reguliere productie blijft bestaan, maar er komt ook steun 

voor content na release. Steeds vaker bieden producenten immers na de release 

van hun game extra – gratis of tegen betaling beschikbare – content aan om de 

levensduur van de game te verlengen en de gamers betrokken te houden. Die 

strategie zorgt voor een grotere return on investment op langere termijn.  

 

Wat educatieve games betreft, komt er naast steun voor ontwikkeling van nieuwe 

games, ook steun voor uitbreiding van bestaande games. Er zijn geen afzonderlijke 

maxima voor de steun per fase: het prototype, de vertical slice, de productie en 

de content na release. Wel geldt er een algemeen maximum van 400.000 euro per 

project, een forse stijging overigens. Voor prototypes in preproductie geldt wel een 

maximum van 25.000 euro. Doel is producenten te stimuleren om niet te lang in 

die fase te blijven hangen.  

 

De steun aan de beroepsorganisatie FLEGA en het budget voor ad-hocsteun blijven 

allebei behouden. Voorts zijn er twee nieuwe steunlijnen. Voor talentontwikkeling 

komt er een apart budget van 100.000 euro, dat verdeeld wordt via premies. Daar-

naast organiseert het VAF ook eigen projecten voor talentontwikkeling, die niet 

altijd met dat budget zullen worden gefinancierd. Naar het eerdere voorbeeld van 

andere fondsen krijgt ook het Gamefonds een onderdeel publiekswerking. Daar-

mee kan het de interessante grotere en kleinere publieksinitiatieven over games 

in Vlaanderen meer in de kijker zetten, net als de Vlaamse games zelf die op die 

evenementen worden getoond. In 2022 krijgt het Gamefonds ook 700.000 euro 

aan extra relancemiddelen. Die gaan naar een vierde call en naar innovatie.  

 

Het VAF organiseert en intensifieert voorts het overleg met de audiovisuele en 

gamessector in functie van bestaande en toekomstige uitdagingen en kansen. Voor 

het Mediafonds gaat het dan om structureel overleg met scenaristen, producenten 

en regisseurs, de zogenaamde kerndriehoek. Zo nodig kunnen ook andere spelers 

als de omroepen bij het overleg betrokken worden. Voor het Gamefonds is er 
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structureel overleg met de leidinggevenden: CEO’s, game directors, narrative en 

design leads enzovoort. Beide fondsen zullen extra inzetten op overleg met de 

opleidingsinitiatieven. 

 

Door selectieve en intensieve promotionele en marketingondersteuning zorgt het 

VAF voor meer belangstelling en draagvlak in binnen- en buitenland. Het Media-

fonds zal een rol spelen in de internationale promotie, met een trekkersrol voor 

Flanders Image. In Vlaanderen staan de omroepen zelf in voor de promotie.  

 

Het Gamefonds zal de promotie van Vlaamse games in binnen- en buitenland ver-

zorgen. In tegenstelling tot bij audiovisuele content is van een game zelden zicht-

baar of hij van Vlaamse herkomst is. Nederlands staat dan wel tussen de taalopties, 

maar het product is doorgaans ontwikkeld voor een Engelstalige markt. Door binnen-

landse promotie, onder andere op events, zal het Gamefonds de herkenbaarheid 

van Vlaamse ontwikkelaars en games in het binnenland vergroten en zo fierheid 

op de Vlaamse kunde kweken.  

 

De minister noemt het evident dat het VAF, net als de openbare omroep, een 

maatschappelijke meerwaarde moet verzekeren, door oog te hebben voor ecologische 

duurzaamheid, inclusie, toegankelijkheid en fair practices. Voor duurzaam filmen 

zal het fonds op zijn rijke traditie voortwerken. Die werkwijze wordt trouwens natio-

naal en internationaal gewaardeerd. Op de interministeriële conferentie Cultuur 

vroeg minister Bénédicte Linard van de regering van de Franse Gemeenschap een 

sterkere samenwerking met betrekking tot duurzaamheid in audiovisuele producties. 

Ze kijkt met belangstelling en zelfs enige jaloezie naar de realisaties van het VAF 

op dat vlak in de afgelopen jaren. Vlaanderen zal ingaan op die vraag tot samen-

werking en goede praktijken uitwisselen met de Franstaligen.  

 

Voor inclusie en gendergelijkheid zijn er geen quota of streefcijfers, maar het Media-

fonds zal een actieplan opstellen. Het Gamefonds zal inclusietrajecten uitwerken. 

Gendergelijkheid zal heersen in de bestuursorganen, de beoordelingscommissies 

en de jury’s. Het VAF zal zich actief inspannen om personen met diverse achter-

gronden bij zijn werking te betrekken. Het fonds zal toegankelijkheidsopties in games 

stimuleren, opdat ook mensen met een beperking ze kunnen spelen. Onder fair 

practices vallen eerlijke verloning in correcte sociale omstandigheden, de bestrijding 

van grensoverschrijdend gedrag en de naleving van een sociaal charter.  

 

Minister Dalle wijst er in deze context op dat het fonds zoiets uiteraard niet alleen 

kan verwezenlijken. Alle professionals in de media en de gamessector moeten hun 

verantwoordelijkheid nemen. Het diversiteitsplan zal worden uitgerold. Het actie-

plan tegen grensoverschrijdend gedrag, met een centrale rol voor het VAF, wordt 

binnenkort gelanceerd.  

 

Een volgende ambitie is de kenniscel. Op basis van eigen dataverzameling zorgt 

deze voor een duidelijk beeld over evoluties in de Vlaamse audiovisuele en games-

sector. Haar doel is om zo tendensen, uitdagingen en prioriteiten voor het beleid 

en de sector in kaart te brengen. Het publieksbereik, de businessmodellen en de 

economische sleutelkennis zijn de drie voornaamste focuspunten. De kenniscel 

werkt nauw samen met het Departement CJM en betrekt de sector, experts, en 

nationale en internationale relevante organisaties erbij.  

 

Een exclusieve ambitie voor het Mediafonds behelst de nieuwe beleidslijn ter onder-

steuning van podcasts. Het Klankverbond vindt dat de VRT te weinig samenwerkt 

met de externe audiosector. De beheersovereenkomst met de VRT remedieert 

daaraan door te preciseren dat de middelen voor externe producties moeten worden 

vertienvoudigd, tot 500.000 euro. Daarnaast kaart het Klankverbond de te beperkte 

subsidiemogelijkheden voor podcasts aan. Het VAF heeft de Arteveldehogeschool 

de opdracht gegeven het podcastlandschap in Vlaanderen te onderzoeken. Uit die 
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studie blijkt dat de sector financiële ondersteuning nodig heeft. Alle geïnterviewden 

zijn het erover eens dat het VAF de rol van subsidieorgaan op zich zou kunnen 

nemen. Dat is de reden waarom het fonds in de nieuwe beheersovereenkomst een 

rol krijgt in ondersteuning van podcasts.  

 

Een podcast wordt gedefinieerd als een verhalende audiocreatie, fictie of non-fictie, 

met een langetermijnwaarde, in één of meerdere afleveringen en waarvan de eerste 

exploitatie on demand is. Die laatste vereiste is ingevoegd omdat het budget relatief 

beperkt is en er dus keuzes moeten worden gemaakt. De minister vindt het te 

vroeg voor de oprichting van een VAF/Audiofonds, zoals de studie aanbeveelt. Nu komt 

er een subsidielijn, waarvan het budget gaandeweg zal aangroeien. De methodiek wordt 

zoveel mogelijk geënt op de andere ondersteuningslijnen van het VAF, uiteraard 

met respect voor de wetmatigheden van de sector. Dat vergt zoals gezegd een 

wijziging aan het toepassingsgebied in het VAF-decreet, dat tot dusver beperkt is 

tot audiovisuele creaties.  

 

Een specifieke ambitie voor het Gamefonds is dat het ‘gamebased learning’ bevordert 

en de productie stimuleert van educatieve games, onder andere voor het onder-

wijs. Het VAF heeft daarvoor een apart budget, waarvan een deel afkomstig is van 

het Departement Onderwijs. De voordelen van spelend leren zijn evident. In digitale 

tijden betekent dat ook ‘learning by gaming’. Daarnaast kan het fonds maximaal 

25.000 euro toekennen voor een educatief luik aan bestaande games.  

 

De minister gaat dan in op het financiële kader. Het Mediafonds krijgt recurrent 1 

miljoen euro extra, waarvan de helft voor nieuw beleid voor Vlaams-Nederlandse 

samenwerking. De Vlaamse Regering heeft beslist de ondersteuning van satelliet-

televisie in het buitenland via BVN op 1 juli 2021 stop te zetten. De VRT krijgt wel 

extra ondersteuning voor een beter digitaal aanbod in het buitenland, via VRT NU. 

De minister heeft beslist om een deel van de 1 miljoen euro van BVN in te zetten 

voor Vlaams-Nederlandse samenwerkingsinitiatieven. Het satellietaanbod voor een 

beperkte groep, namelijk Nederlandstaligen in het buitenland, wordt vervangen door 

samenwerkingsinitiatieven met bijdetijdse technologieën, waarvan alle Vlamingen 

kunnen genieten.  

 

Vanaf 2022 stijgen de middelen van het Mediafonds recurrent met 1 miljoen euro, 

maar in 2022 komen er eenmalig 5,3 miljoen euro aan relancemiddelen bij. De 

dotatie bedraagt in 2022 12,3 miljoen euro, met 250.000 euro voor podcasts, en 

voor de begrotingsjaren 2023-2025 telkens ruim 7 miljoen euro, met 340.000 euro 

voor podcasts. Het Gamefonds krijgt dan weer recurrent 0,5 miljoen euro extra in 

2022, en 1 miljoen euro extra vanaf 2023. De totale dotatie van het VAF is in 2022 

hoger dan de jaren erna, gezien de eenmalige relancemiddelen.  

 

De Vlaamse Regering kiest bewust om het onderscheid tussen genres en fondsen te 

behouden, maar ook om het VAF meer ruimte te geven voor flexibiliteit. Zo kan elk 

fonds beter inspelen op de evoluties en de ingediende projecten. De besteding van de 

middelen wordt berekend over de volledige looptijd van de beheersovereenkomst. 

Meer- of minderuitgaven in een bepaalde categorie of domein moeten gecompenseerd 

worden tijdens deze looptijd. Op het einde van de beheersovereenkomst worden 

afwijkingen van minder 15 procent van de vierjaarlijkse referentiebedragen aan-

vaard. Grotere afwijkingen kunnen, maar enkel na goedkeuring door de minister 

van Media.  

 

Om de vele ambities uit te voeren heeft het fonds ook voldoende mankracht nodig. 

Gezien de algemene economische context en de specifieke situatie van het film-, 

media- en gamelandschap is een slagkrachtige en flexibele organisatie meer dan 

ooit noodzakelijk. Minister Dalle is dan ook ingegaan op de vraag van het VAF om 

de werkingsmiddelen te verhogen. Het personeel van het Gamefonds verdubbelt: 

van een voltijdse inhoudelijke en een halftijdse ondersteunende medewerker naar 
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twee voltijdse inhoudelijke en een voltijdse ondersteunende medewerker. Zo kan 

het fonds naast zijn financiële rol zijn even belangrijke ondersteuningsrol vervullen. 

Het zijn dus geen overheadkosten maar middelen die de begeleiding van de sector 

zullen verbeteren.  

 

De minister besluit dat deze beheersovereenkomsten de sterke ambities voor het 

Media- en Gamefonds verwerkelijken. Door de goede samenwerking met minister 

van Cultuur Jan Jambon zijn er ook een duidelijke visie, missie en ambitie voor het 

hele fonds. Dit alles zal het VAF nog meer dan voorheen de centrale actor maken 

voor de ondersteuning van de audiovisuele en gamessector. De minister hoopt op 

voldoende steun van het parlement opdat de regering de ontwerpbeheersovereen-

komsten kan goedkeuren.  

2. Bespreking 

2.1. Karin Brouwers 

Karin Brouwers is blij met deze eerste verwezenlijking van de decretale bepaling 

dat het parlement de ontwerpen van beheersovereenkomst met het VAF bespreekt. 

CD&V acht niet meteen aanpassingen nodig aan de nieuwe ontwerpen. De meeste 

opmerkingen die het VAF voor de zomer gaf, zijn erin verwerkt. In de hoorzitting 

weerklonken wel wat bezorgdheden maar ook enthousiasme, bijvoorbeeld over de 

verschillende aanzienlijke structurele verhogingen, en over het Gamefonds.  

 

Voorts juicht CD&V de aandacht voor aspecten als duurzaamheid, fair practices en 

inclusie toe.  

 

Het commissielid polst naar de mogelijkheid om voor alle types producties een 

gelijke periode voor een betalende window te hanteren. Hangt zoiets niet onder 

meer af van het investeringsvolume?  

 

Kunnen vlogseries gesubsidieerd worden?  

 

De kwesties over de onafhankelijke producenten, met onder meer de definitie, 

moeten blijkbaar beslecht worden in het Mediadecreet. De meerderheid is bereid 

voor het einde van 2021 een voorstel van decreet in te dienen om de subsidiëring 

van podcasts mogelijk te maken, deelt Karin Brouwers mee.  

2.2. Katia Segers 

Katia Segers situeert het VAF als de motor van een prominente Vlaamse creatieve 

industrie, zowel economisch als cultureel.  

 

Hoewel ze de grondige voorbereiding en de uitgebreide toelichting bij het ontwerp 

van beheersovereenkomst apprecieert, betreurt ze dat de commissieleden de studie 

en het ontwerp van beheersovereenkomst slechts recent gekregen hebben en 

daarenboven hebben moeten trekken en sleuren om een hoorzitting te krijgen, 

terwijl die decretaal is opgelegd. Over de tekst van de beheersovereenkomst met 

het Filmfonds beschikt het parlement op 9 december nog altijd niet.  

 

Nu de sector zelfs nog een vierde overeenkomst verlangt, merkt Katia Segers op 

dat hokjesdenken deze snel evoluerende en convergerende sector meer hindert 

dan goed doet. Ze suggereert dan ook een eengemaakte beheersovereenkomst. De 

beheersovereenkomst met Literatuur Vlaanderen is bijvoorbeeld niet opgesplitst in 

fictie, non-fictie, strips en dergelijke genres. 

 

Vooruit heeft, na grondige lezing van de ontwerpen en beluistering van de hoorzitting, 

een voorstel van resolutie ingediend (Parl.St. Vl.Parl. 2021-22, nr. 1055/1).  
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De audiovisuele sector doet het goed en heeft een internationaal renommee. Het 

zal erop aankomen voor de sector om mee te zijn met de snelle evoluties, zoals de 

opgang van niet-lineaire diensten, podcasts en de gamessector, het veranderende 

kijkgedrag enzovoort. In de bioscoop doen Vlaamse films het minder goed, wat 

moet meespelen in de financiering, de processen en de procedures van het fonds.  

 

Corona heeft wel degelijk een en ander wezenlijk veranderd. Het doel van de beheers-

overeenkomst is de Vlaamse onafhankelijke productiesector zo sterk mogelijk te maken. 

In het onderzoeksrapport van de VUB en de UAntwerpen staat meerdere keren 

expliciet vermeld dat de onafhankelijkheid van het fonds te allen tijde moet worden 

gegarandeerd ten opzichte van de politieke wereld en de raad van bestuur. Zoiets 

vergt een goede definitie van onafhankelijk producent, die niet alleen in het Media-

decreet maar ook in de taxshelterregeling moet worden aangepast.  

 

Katia Segers vindt de extra relancemiddelen en de bijkomende structurele middelen 

een goede zaak, gezien het essentiële belang van de financiële slagkracht. Wel 

vindt Vooruit een zelfevaluatie van het VAF aangewezen. Misschien zit er zelfs heil 

in een commissionersysteem naar het voorbeeld van de Scandinavische landen, 

waarbij het VAF zou optreden als medeproducent. Nu houdt de taak van het VAF 

op vanaf het moment dat het de middelen heeft verstrekt: ontwikkelings-, scenario-, 

productiesteun en dergelijke. De kwaliteit van elke projectstap zou nochtans stijgen 

als het fonds van idee tot vermarkting betrokken blijft.  

 

Zelfs voor auteursfilms en zogenaamd moeilijkere films moet het mogelijk zijn beter 

te doen dan de huidige bioscoopcijfers. Alles begint en eindigt bij een goed verhaal. 

Als die verhalen in goede scenario’s verwerkt worden, zal het publieksbereik van-

zelf stijgen. Vervolgreeksen kunnen volgens het ontwerp in niet-prioritaire orde 

gefinancierd worden. Voor Vooruit moeten ze echter op dezelfde manier beoordeeld 

worden als nieuwe reeksen. Ze kunnen immers even goed internationaal succes 

hebben. Wat de previewwindows betreft, suggereert de VRT zes maanden, terwijl 

Streamz vijf jaar voorstelt. Voor Vooruit moeten zes tot twaalf maanden volstaan, 

maar dan wel afgestemd op het type product.  

 

Katia Segers wijst naar de louter economische maatregelen die landen als Canada 

en Finland aan hun gamessector toekennen. Taxshelter is een goede zaak, maar 

met het gevaar voor kannibalisme ten opzichte van de filmsector en de podium-

kunsten.  

 

De spreker vindt dat podcasts nu terecht naar waarde worden geschat, al zijn er 

ook in het kader van Literatuur Vlaanderen ondersteuningsmogelijkheden.  

 

Ze vraagt voorts een verbod op ‘lootboxes’ als subsidievoorwaarde voor games. 

Lootboxes zijn de facto een digitale gokapplicatie.  

 

Katia Segers blijft het einde van BVN betreuren. Het heikele punt bij een Vlaams-

Nederlandse samenwerking is de rechtenkwestie. Het gros van het aanbod van VRT 

NU is niet te bekijken in het buitenland. Onlangs heeft het commissielid ervaren dat 

Thuis in Frankijk niet beschikbaar is. Ze pleit voor een verruiming. 

2.3. Manuela Van Werde 

Ook N-VA is blij met de nieuwe visie en missie van het VAF, aldus Manuela Van 

Werde. Het VAF krijgt grotere ambities en meer middelen. De aandacht voor de 

publiekswerking neemt toe, wat zeker geen overbodige luxe is, gezien het giganti-

sche aanbod van de buitenlandse spelers. De vertical slice lijkt als promotiemateriaal 

uiterst interessant. Ook de nieuwe ondersteuningslijn voor podcasts verheugt Ma-

nuela Van Werde, die een van de eersten is geweest om daarvoor te pleiten. Dat de 

kwaliteit er is, bewijzen de prijzen. Waar podcastmakers voorheen in het buitenland 
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steun moesten zoeken, kunnen ze die nu ook in Vlaanderen krijgen, bij de VRT en 

bij het VAF. Wanneer zal de regering het ontwerp van decreet indienen dat de sti-

muleringsregeling en de investeringsverplichting bijschaaft? 

 

De VOFTP wil de mobiele spelers – de telecomsector – extra laten bijdragen aan-

gezien ze veel aan het dataverkeer verdienen. Proximus en Telenet zouden dan 

tweemaal moeten bijdragen: als distributeur en als telecomoperator. Zou minister 

Dalle dit wenselijk vinden?  

2.4. Steven Coenegrachts 

Ook Steven Coenegrachts dankt de minister voor deze ontwerpen van beheers-

overeenkomst, die blijk geven van visie. Net als de sector wellicht doet, juicht het 

commissielid het extra duwtje toe om de gamessector te laten professionaliseren 

en te helpen in de ontwikkeling van een demo naar een volwaardige game.  

 

De meerderheid is ook gewonnen voor steun aan podcasts, al pleit Steven Coenegrachts 

tegelijk voor een goede monitoring en indien nodig een tijdige bijsturing van de 

instrumenten en budgetten.  

 

Op dit moment zijn er nog goede redenen om voor drie verschillende beheers-

overeenkomsten te kiezen, maar gezien de vele crossovers is op termijn een een-

gemaakte en geïntegreerde beheersovereenkomst mogelijk de betere optie.  

 

Het mag geen automatisme worden dat het VAF na een eerste reeks ook de ver-

volgreeksen subsidieert. De minister bestempelt zoiets terecht als niet-prioritair. 

Producenten moeten het succes van de reeks gebruiken om eerst elders financiering 

te zoeken, opdat er genoeg ruimte blijft voor nieuwe instappers en vernieuwende 

projecten.  

2.5. Klaas Slootmans 

Klaas Slootmans merkt een significante aangroei van de middelen voor de drie sub-

fondsen, hoewel minder dan het VAF gevraagd had. Ook hij zou één geïntegreerde 

beheersovereenkomst verkiezen, ook met betrekking tot de overzichtelijkheid voor 

de organisaties.  

 

Van een focus op verhaallijnen is het commissielid eveneens voorstander.  

 

Als Vlaams-nationalist heeft Klaas Slootmans het moeilijk met de permanente en 

zelfs geforceerde nadruk op inclusie, diversiteit en representatieve beeldvorming 

en de quasi-afwezigheid van enig doel om de Vlaamse identiteit en cultuur te ver-

sterken. Hoewel de opsomming van de ambities daaraan één zinnetje wijdt, gaat 

geen enkele kritieke prestatie-indicator erover, in schril contrast met het Vlaamse 

regeerakkoord. De Leeuw van Vlaanderen van Stijn Coninx heeft een grote invloed 

gehad op de identiteitsbeleving van de spreker, en op de collectieve gemeenschaps-

vorming. Hij omschrijft zichzelf als communautarist.  

 

Dat de minister geen quota instelt voor diversiteit of inclusie, is alvast een goede zaak. 

Anderzijds komt er een ambitieus actieplan. Welke vorm zal dat aannemen? Zal 

het bindende parameters bevatten? Waarom rept geen enkele kritieke prestatie-

indicator uit de beheersovereenkomsten met ook maar een woord over Vlaamse 

identiteit, ontvoogding, geschiedenis en cultuur? Er wordt wel gevraagd represen-

tatief te zijn, maar tot nader order is 80 procent van de bevolking autochtoon 

Vlaams. Die mensen worden blijkbaar als secundair behandeld. Klaas Slootmans 

hoopt dat de minister hem van het tegendeel zal kunnen overtuigen. 
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2.6. Antwoordenronde 

Minister Benjamin Dalle probeert de commissie altijd zo goed mogelijk te informeren 

en bij beslissingen te betrekken. Maar een beheersovereenkomst is een overeenkomst 

tussen de Vlaamse overheid, vertegenwoordigd door de bevoegde minister, en een 

van haar instellingen. Artikel 7, §3, van het VAF-decreet bepaalt dat elke ontwerp-

beheersovereenkomst ter bespreking wordt voorgelegd aan het Vlaams Parlement 

en aan de SARC. Dat het parlement die rol heeft, is uitzonderlijk. Overigens worden 

dergelijke decretale bepalingen over andere beheersovereenkomsten niet altijd in 

de praktijk gebracht. Minister Dalle heeft dus wel geprobeerd om naar de letter en 

de geest van het decreet te handelen. De teksten van de overeenkomsten zijn zo snel 

mogelijk aan het parlement bezorgd, hoewel ze nog niet formeel door de regering 

zijn goedgekeurd. Nog op 6 december heeft de raad van bestuur van het VAF zich 

over de teksten gebogen. Uit de vragen van de commissieleden is overigens ge-

bleken dat ze aan twee dagen genoeg hebben gehad om de teksten grondig te 

bekijken, constateert minister Dalle.  

 

De minister noemt de verdeling in fondsen op dit moment de juiste keuze. De 

doorlichting wijst in die richting. De sector acht die methode nodig om de correcte 

financiering van de verschillende genres te garanderen. De financiering van het 

VAF en zijn verschillende deelfondsen is helder. De financiële spreiding over de 

duur van de beheersovereenkomst en de 15 procentregeling bieden voldoende 

soepelheid om in te spelen op actuele tendensen. Dankzij de goede samenwerking 

tussen de bevoegde ministers lopen de structuur en de inhoud van de transversale 

elementen in de beheersovereenkomsten gelijk. Kortom, de gekozen oplossing 

biedt het beste van twee werelden: de eigenheid van de sectoren gecombineerd 

met coherentie, integratie en flexibiliteit.  

 

De minister erkent dat de deeldomeinen in hun beleving steeds meer convergeren, 

maar dat betekent niet noodzakelijk dat de productieprocessen hetzelfde doen. Dat 

neemt niet weg dat er ook daarin beweging komt, waardoor de minister sterkere 

samenwerkingen in de toekomst zeker waarschijnlijk acht. Doorgaans illustreert 

minister Dalle dat met het voorbeeld van de innovatie door de opkomst van 5G, 

artificiële intelligentie, augmented en extended reality. Daarin hebben elementen 

die de game-industrie heeft ontwikkeld, ook invloed op andere media en worden 

ze verweven in fictie en non-fictie op tv. Ook tussen games, films en series is er 

een toenemende integratie waarneembaar.  

 

De definitie van onafhankelijke producent zal een bepalende rol spelen. Die staat 

niet in de beheersovereenkomst, maar in artikel 2, 49°, van het Mediadecreet. Ook 

in andere domeinen zijn er definities. Of die identiek moeten zijn, is voorwerp van 

discussie. Het doel is immers niet overal hetzelfde:  

− bij het VAF: de besteding van publieke middelen;  

− bij de update van de investerings- en stimuleringsverplichting: de verplichte 

besteding van private middelen door de private sector;  

− bij de taxshelter: de steun via een andere, meer economische investeringslogica.  

 

Ook de verzuchtingen van de diverse stakeholders lopen sterk uiteen: sommige pleiten 

voor minimale wijzigingen, andere vragen om de voorwaarde volledig te schrappen. 

Ook de argumenten zijn zeer divers: van de bescherming van de onafhankelijke 

productiesector tot de bescherming van de volledige audiovisuele sector. Dat de 

standpunten zo sterk uiteenlopen, wijst op het belang van de kwestie, maar maakt 

een oplossing ook complex. De minister zal daar de nodige tijd voor nemen, maar 

de zaken ook weer niet laten aanslepen.  

 

Wat de previewwindow betreft, maakt de beheersovereenkomst een betalende versie 

mogelijk. De duur ervan zal in het reglement van het VAF bepaald worden. Uiteraard 

zal het kabinet van minister Dalle daarbij nauw betrokken worden. Zes tot twaalf 



1087 (2021-2022) – Nr. 2 13 

  Vlaams Parlement 

maanden lijkt hem evenwel bijzonder kort. In de aflopende beheersovereenkomst 

staat achttien tot vierentwintig maanden. In tegenstelling tot wat de doorlichting 

aanbeveelt, wordt steun aan vervolgreeksen niet verboden, maar ook niet gepromoot. 

Dat is in lijn met wat de stakeholders zelf suggereren.  

 

Hoewel die situatie de goedkeuring van de beheersovereenkomst niet tegenhoudt, 

wordt steun aan podcasts alleen mogelijk als het VAF-decreet aangepast wordt. De 

minister dankt de parlementsleden die daar de schouders onder willen zetten, zo-

dat er allicht vanaf het voorjaar van 2022 podcasts kunnen worden gefinancierd.  

 

Zelfevaluatie maakt al deel uit van de beheersovereenkomst. Een KPI stelt dat 

kritische zelfreflectie en transparantie over de eigen organisatie voor regelmatige 

aanpassingen in beleid en structuur zorgt, in functie van de reële noden en uitdagingen 

van de sector. De minister ziet geen grote toegevoegde waarde in een hervorming 

waardoor het VAF ook coproducent kan zijn, laat staan dat het de beste manier is om 

de expertise van het fonds te valoriseren. Bovendien vergt zoiets extra personeel.  

 

De nadruk op goede scenario’s is volgens de minister terecht. Op dat vlak kan 

Vlaanderen zich onderscheiden. Naast productiesteun geeft het fonds ook scenario-

steun. Dergelijke budgetten zijn wel heel wat lager dan die van grote Netflixproducties. 

Ook talentontwikkeling is echter een prominent aspect van de beheersovereenkomst. 

Dankzij menselijk kapitaal en talent, vaak opgeleid in de schitterende opleidingen 

van eigen bodem, zijn internationale topproducties toch mogelijk. De minister ver-

wijst naar de gamingopleiding aan de Howest, de beste ter wereld.  

 

Louter economische steun is niet mogelijk via het VAF, maar wel door een uitbreiding 

van de taxshelter, een federale bevoegdheid waarover Europa zich nog moet uit-

spreken. Van zodra het federale parlement die goedkeurt, staat Vlaanderen klaar 

om er een samenwerkingsakkoord over te sluiten. Economische steun kan voorts 

ook via de incubatorwerking.  

 

In de bijlagen bij het ontwerp van beheersovereenkomst met de gamessector staat 

wel degelijk een bepaling over gokken: “Evenmin worden ondersteund, games met 

een pornografisch karakter of die aanzetten tot discriminatie, gokken, exploitatie 

of geweld of indruisen tegen de mensenrechten.” Ook lootboxes worden dus op die 

criteria beoordeeld.  

 

De minister vindt het merkwaardig dat Katia Segers het einde van BVN betreurt. 

Vlaanderen heeft beperkte mediabudgetten en moet dus keuzes maken. Iets afschaffen 

gebeurt zelden, liever doet Vlaanderen aan pappen en nathouden. Minister Dalle 

heeft evenwel beslist om niet langer 1 miljoen euro per jaar te spenderen aan een 

totaal verouderde technologie als satelliettelevisie, die dan nog door de samenwerking 

met de NOS slechts voor een beperkt deel VRT-content uitzendt. In ruil zet hij 

500.000 euro in voor Vlaams-Nederlandse samenwerking waarvan de effecten voor 

alle Vlamingen en Nederlanders voelbaar zijn: fictie, documentaire, producties en-

zovoort. Een aanbod in het buitenland blijft belangrijk, maar dan via digitale weg. 

Het aanbod op VRT NU is ruimer dan dat op BVN. Alleen voor wie in het buitenland 

geen wifi, 4G of 5G heeft, heeft de Vlaamse overheid geen oplossing. Wel zijn er 

andere mogelijkheden via de satelliet.  

 

De minister wil zo snel mogelijk vooruitgang boeken op het vlak van een investerings-

verplichting, zeker in het eerste kwartaal van 2022. Hij kent de positie van de 

VOFTP en de verschillende meningen over de telecomoperatoren, en zal daar ter-

dege rekening mee houden.  

 

Hoewel minister Dalle met Klaas Slootmans al eens van mening verschilt, pleziert 

het hem dat deze zichzelf als een communautarist ziet. In die hoedanigheid zou 

het commissielid zeker welkom zijn bij CD&V, dat gemeenschapsvorming uiterst 
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belangrijk acht. Diversiteit en inclusie maken voor de minister deel uit van de rijke 

Vlaamse identiteit. Net als een openbare omroep moet een overheidsfonds als het 

VAF heel Vlaanderen kunnen vertegenwoordigen, zowel in zijn personeelsbezetting 

als met zijn content. De minister spreekt dan ook formeel tegen dat de Vlaamse 

identiteit niet of onvoldoende aan bod komt.  

 

In de bijlage van de ontwerpovereenkomst met het Mediafonds staat onder steun 2.3 

dat een audiovisuele creatie voor ondersteuning in aanmerking komt indien er een 

duidelijk aantoonbaar verband is met Vlaanderen. Dat verband kan zich op diverse 

manieren concretiseren: Nederlandstalige teksten of dialogen, Vlaams artistiek of 

productietalent, Nederlandstalige originele versie, Nederlandstalig werk aan de basis, 

culturele verbondenheid met Vlaanderen, creatieve input van de Vlaamse cultuur-

gemeenschap, een onderwerp dat verband houdt met de Vlaamse maatschappij-

geschiedenis en cultuur enzovoort. Kortom, de focus op wat Vlamingen bindt en 

op de Vlaamse cultuur is duidelijk aanwezig in de steunvoorwaarden, de ambities 

en de missie van het VAF. Bijgevolg verwacht minister Dalle dat heel wat producties 

de Vlaamse identiteit zullen vormgeven zoals destijds De Leeuw van Vlaanderen. 

Ten slotte merkt hij op dat dat wel een film van Hugo Claus is.  

2.7. Aanvullende vragen en opmerkingen 

Manuela Van Werde vraagt nogmaals naar de mening van de minister over de extra 

bijdrage van de telecomsector.  

 

Klaas Slootmans repliceert dat de Vlaamse identiteit niet vermeld is in de kritieke 

prestatie-indicatoren op basis waarvan het VAF toch beoordeeld wordt. Overigens 

was volgens hem wel degelijk Stijn Coninx de regisseur van De Leeuw van Vlaanderen. 

Tot slot vraagt de spreker meer informatie over de invulling en de objectieve para-

meters van het actieplan voor diversiteit en inclusie.  

 

Katia Segers herinnert aan tegengestelde visies van Streamz en de VRT op de 

hoorzitting, met respectievelijk maximum zes maanden en vijf jaar als wenselijke 

termijn voor een previewwindow. Een compromis zal nogal wat voeten in de aarde 

hebben. Misschien is een termijn per type content inderdaad een optie. Aangezien 

niet meteen duidelijk is dat lootboxes een vorm van gokken zijn, raadt de spreker aan 

om ze expliciet als voorbeeld van gokken te vermelden in de beheersovereenkomst.  

 

Als actief IPC-lid hecht Katia Segers veel belang aan de Vlaams-Nederlandse samen-

werking, ook voor audiovisuele producties. BVN was een belangrijk televisiekanaal, 

bijvoorbeeld voor de vele Vlamingen die in Spanje overwinteren. De spreker wil 

niet zozeer het kanaal of de techniek behouden zien, maar de samenwerking. Ze 

vraagt alsnog om samen met de VRT te garanderen dat zeker programma’s als 

Thuis in het buitenland te bekijken zijn.  

 

Minister Benjamin Dalle wil niet vooruitlopen op een extra bijdrage van de telecom-

sector, aangezien dit aspect van de investeringsverplichting momenteel wordt be-

keken. Hij verwacht begin 2022 duidelijkheid. Het standpunt van de producenten 

verschilt uiteraard van dat van de telecomoperatoren.  

 

Identiteit komt niet aan bod in de kritieke prestatie-indicatoren, maar wel als beslissings-

criterium om subsidies toe te kennen. Doorheen de hele beheersovereenkomst sijpelt 

dit aspect door. Het verwondert de minister dat Klaas Slootmans voor het aspect 

inclusie wil vooruitlopen op het actieplan, en er objectieve parameters in wil. Dat 

kunnen streefcijfers zijn zoals in de beheersovereenkomst met de VRT, of quota, 

maar daarvan is de minister enkel in heel specifieke gevallen voorstander. Meer 

informatie dan in de ontwerpovereenkomst staat, kan de minister voorlopig niet 

geven.  
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De Leeuw van Vlaanderen is overigens geregisseerd door Hugo Claus, bijgestaan 

door Stijn Coninx. Minister Dalle kan niet zeggen of dit de beste Vlaamse productie 

ooit is, maar het boek van Hendrik Conscience is in elk geval een belangrijk historisch 

werk.  

 

Over de previewwindow zou de VRT in de hoorzitting gezegd hebben dat ze 24 maanden 

lang zou vinden, en niet dat ze ook zes maanden al lang zou vinden. De minister 

begrijpt wel dat Streamz de previewwindow tot vijf jaar zou willen uitbreiden. Er zal 

evenwel gezocht worden naar de meest efficiënte formule, waarbij de financierbaar-

heid van producties vooropstaat. Elke beperking kan daarop een impact hebben.  

 

Lootboxes zetten niet altijd aan tot gokken, en staan om die reden niet expliciet in 

de tekst vermeld. Waakzaamheid voor gokken is wel geboden.  

 

Alles wat op BVN uitgezonden werd, is in het buitenland langs digitale weg beschik-

baar. Mensen die in Spanje overwinteren, hebben allicht wifi of 4G. Technische 

problemen kunnen altijd bij de VRT gemeld worden. Programma’s als Thuis moeten 

sowieso in het buitenland via VRT NU te bekijken zijn. De VRT krijgt daarvoor 

trouwens extra middelen, besluit minister Dalle.  

II. Vlaams minister van Cultuur 

1. Toelichting  

Het stemt minister-president Jan Jambon tevreden dat hij de ontwerpbeheersovereen-

komst van VAF/Filmfonds aan de commissie kan voorstellen. Hij noemt dit een 

belangrijk moment voor de hele audiovisuele sector in Vlaanderen.  

 

Zoals minister Benjamin Dalle in de commissie heeft toegelicht, werd getracht om 

zoveel mogelijk coherentie te bekomen tussen de drie beheersovereenkomsten voor 

respectievelijk het Filmfonds, het Mediafonds en het Gamefonds. De drie beheers-

overeenkomsten zijn opgesteld volgens dezelfde structuur. Ook de ambities en 

doelstellingen zijn zoveel mogelijk op elkaar afgestemd, rekening houdend met de 

specificiteit van ieder fonds. Minister Dalle is al ingegaan op de vraag over de keuze 

voor drie afzonderlijke beheersovereenkomsten. De minister-president herhaalt dat 

op die manier voldoende financiële garanties worden geboden aan de verschillende 

deelsectoren – games, media en film – en tegelijk ook voldoende flexibiliteit wordt 

ingebouwd in de beheersovereenkomsten.  

 

De minister-president schetst het traject dat aan de ontwerpbeheersovereenkomst 

met het Filmfonds is voorafgegaan. Ter voorbereiding van de onderhandelingen 

met het VAF heeft het Departement CJM een doorlichting besteld van het hele 

audiovisuele beleid. Deze studie is uitgevoerd door imec-SMIT van de VUB, in samen-

werking met de Universiteit Antwerpen. Ze is al uitvoerig besproken in de commissie 

(Parl.St. Vl.Parl. 2018-19, nr. 1977/1). Daarnaast heeft het kabinet van de minister-

president diverse stakeholders uit de brede audiovisuele sector geconsulteerd. Deze 

gesprekken leverden inspiratie op voor de dialoog met het VAF. Na de intensieve 

gesprekken met de directie van het VAF heeft de raad van bestuur van het VAF 

zich op 6 december 2021 positief uitgesproken over de ontwerpen van beheers-

overeenkomst. In de week van 6 december zijn de teksten toegelicht voor en be-

sproken met de SARC. Op de dag na de commissiebespreking – op 17 december 

2021 – hoopt de minister-president de beheersovereenkomsten finaal te laten 

goedkeuren door de Vlaamse Regering. 

 

De beheersovereenkomsten geven uitdrukking aan de ambitie van de Vlaamse Regering 

om de culturele uitstraling en het bereik van de Vlaamse films, games en series te 

verhogen, zowel in Vlaanderen als internationaal. Het VAF heeft de ambitie om aan 
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een kwaliteitslabel te bouwen en om in te zetten op identiteit, zichtbaarheid en 

beschikbaarheid. Het zal dit combineren met een focus op kwaliteit, originaliteit, 

diversiteit, culturele meerwaarde, innovatie en publieksbereik. Daartoe heeft de 

Vlaamse Regering met het VAF een aantal prioriteiten afgesproken.  

 

De algemene missie van het VAF is voor zijn drie fondsen dezelfde. Ook de ambities 

van de fondsen stemmen grotendeels overeen:  

− de financiering van projecten en talentontwikkeling;  

− overleg met de sector;  

− nationale en internationale promotie;  

− maatschappelijke meerwaarde;  

− relevante data verzamelen en sectorspecifieke kennis opbouwen.  

 

Daarnaast heeft elk fonds ook een specifieke ambitie. Voor het Filmfonds is dit het 

dynamiseren van het filmcultuurbeleid, met concreet zes specifieke doelstellingen.  

 

De eerste doelstelling van het Filmfonds, de financiering van projecten, is ook de 

kerntaak van het VAF. Dit streven wordt ondersteund door de begeleiding en om-

kadering van talent. De belangrijkste taak van het VAF blijft het financieren van 

audiovisuele producties die vertrekken vanuit een sterk, verrassend, authentiek en 

origineel verhaal. Daarbij staan kwaliteit, originaliteit, diversiteit, culturele meer-

waarde, innovatie en publieksbereik voorop. Het VAF zal de steunmaatregelen verder 

concretiseren in duidelijke reglementen met bijbehorende voorwaarden en procedures, 

en zal hierover ook transparant communiceren aan de sector. 

 

De minister-president wijst erop dat zijn regering bijkomende middelen heeft vrij-

gemaakt om de creatie van Vlaamse films te steunen. Ten eerste gaat in 2022 6 

miljoen euro uit het relanceplan Vlaamse Veerkracht naar VAF/Filmfonds. Het 

grootste deel van dat budget zal gaan naar de ondersteuning van creatie. Dit moet 

het mogelijk maken om:  

− de maximale productiesteunbedragen voor majoritair Vlaamse film op te trekken;  

− hogere bedragen toe te kennen aan de animatiesector voor internationale co-

producties;  

− een tweede grote publieksfilm te ondersteunen.  

 

Daarnaast zal het VAF ook extra ondersteuning kunnen toekennen in het kader van 

Talentontwikkeling en Innovatielab.  

 

Ten slotte zullen er middelen gaan naar de publiekswerking om de gevolgen van 

de coronacrisis voor vertoners, festivals en filmwijze initiatieven te compenseren.  

 

Ook de reguliere bijdrage zal vanaf 2023 met 1,053 miljoen euro verhoogd worden, 

waarvan een aanzienlijk deel voor steun aan creatie is bestemd. 

 

Het voorliggende ontwerp van beheersovereenkomst hecht veel belang aan het 

verhogen van de zichtbaarheid van de Vlaamse film en het publieksbereik. De onlangs 

verschenen bioscoopcijfers voor de Vlaamse film in 2020 – waarop de coronacrisis 

uiteraard een grote impact heeft gehad – tonen duidelijk de behoefte aan de focus op 

publieksbereik. Elke film heeft zijn publiek, maar elk project moet al het mogelijke 

doen om de beoogde publiekssegmenten te bereiken. Zo zal de sector voldoende 

ambitie aan de dag moeten leggen via een vertoningsplan en zal het publieksbereik 

uit alle exploitatievormen drie jaar na de release worden geëvalueerd. 

 

Financiering op zich is niet genoeg, beseft de minister-president. Het VAF zal 

daarom ook inzetten op de begeleiding en omkadering van creatie en talent. Hierbij 

gaat zijn aandacht naar zowel jong als meer ervaren talent. Het VAF zal ook verder 

inzetten op internationale samenwerking, in het bijzonder met het Nederlandse 

Filmfonds. 
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De tweede doelstelling is het overleg met de audiovisuele en de gamessector. Ge-

zien de opportuniteiten, de marktuitdagingen en de snelle evoluties in onder meer 

het kijkgedrag, zal het VAF nog meer werk maken van structureel overleg met de 

sector en met de opleidingen in Vlaanderen. Als belangrijkste gesprekspartners zal 

het de kerndriehoek van scenaristen, regisseurs en producenten daarbij betrekken, 

maar waar nodig ook andere geledingen, zoals de distributie- en exploitatiesector. 

Ook met de audiovisuele en gameopleidingen zal het VAF structureel en intensief 

overleggen in functie van een betere afstemming en complementariteit. 

 

De derde doelstelling betreft de selectieve en intensieve promotionele en marketing-

ondersteuning om meer belangstelling en draagvlak los te weken in binnen- en 

buitenland. Via Flanders Image zal het VAF verder inzetten op de promotie van 

Vlaamse films. Tijdens de coronacrisis is die promotie uitgebreid: van louter inter-

nationale promotie naar promotie in binnen- en buitenland. Dit werd positief ge-

evalueerd en is nu ook verankerd in de nieuwe beheersovereenkomst. De promotie 

van het VAF zal steeds generiek, flankerend en ondersteunend zijn. 

   

Ten vierde moet het VAF een maatschappelijke meerwaarde realiseren. Het moet 

zijn maatschappelijke verantwoordelijkheid ernstig nemen en op dat vlak de rol 

van katalysator spelen voor de hele audiovisuele sector. Dit heeft minister Dalle al 

uitvoerig toegelicht. Hij heeft ook verwezen naar de afspraken daaromtrent op de 

IMC Cultuur, stelt minister-president Jambon. De maatschappelijke meerwaarde 

moet tot uiting komen in doorgedreven aandacht voor:  

− ecologische duurzaamheid;  

− fair practices, bijvoorbeeld in de naleving van het sociale charter en de aan-

dacht voor en bewustmaking van grensoverschrijdend gedrag;  

− gelijke kansen, bijvoorbeeld met betrekking tot gendergelijkheid en inclusie;  

− toegankelijkheid, ook voor personen met een visuele of auditieve beperking.  

 

Deze aandachtspunten zijn uiteraard geen exclusieve opdracht van het VAF alleen, 

maar een verantwoordelijkheid van de hele audiovisuele sector, oordeelt de minister-

president.  

 

Ten vijfde moet het VAF zich verder ontwikkelen tot een kenniscel, die zich inzet 

op eigen dataverzameling. Daarbij gelden drie prioriteiten:  

− het publieksbereik van de gesteunde producties opvragen en in kaart brengen;  

− aandacht voor de evolutie van businessmodellen, in samenwerking met de Euro-

pese fondsen;  

− economische sleutelkennis verzamelen om een volwaardig en gezond ecosysteem 

voor de audiovisuele en gamessector te helpen vormgeven.  

 

Het VAF zal hiervoor nauw samenwerken met het Departement CJM. Ook de sector, 

de beroepsorganisaties en zowel nationale als internationale spelers kunnen hierbij 

worden betrokken.  

 

De zesde doelstelling van het Filmfonds behelst ten slotte het extra dynamiseren 

van het filmcultuurbeleid. Met de bijkomende investeringen wil Vlaanderen extra 

zuurstof geven aan het landschap, met een slim en onderbouwd beleidsplan. Corona 

heeft de vertoningssector hard geraakt. De bedoeling is om hem niet alleen terug 

op te bouwen, maar ook nieuwe initiatieven en innovatie te ondersteunen. Om dit 

verder te concretiseren zal het VAF in 2022 een beleidsplan met een bijbehorend 

reglement uitwerken. Hiervoor werden drie prioriteiten afgesproken:  

− publieksverbreding en -verhoging;  

− genoeg regionale spreiding, en meer zichtbaarheid voor de Vlaamse films;  

− filmeducatie, met steun voor projecten die specifiek zijn gericht op educatie, 

reflectie en toeleiding.  
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Wat het financiële kader betreft, gaf de minister-president al aan dat in 2022 een 

extra financiering van 6 miljoen euro vanuit het relanceplan Vlaamse Veerkracht 

naar het VAF/Filmfonds zal gaan. Naast de al beschreven doelstellingen is dit geld 

bestemd voor: het herstel van liquiditeiten binnen het filmcultuurlandschap; een 

actie om het publiek de weg naar de bioscoop te laten terugvinden; en de digitale 

groei van publieksorganisaties. Van de eveneens vermelde dotatieverhoging voor 

VAF/Filmfonds met 1,053 miljoen euro vanaf 2023 is 690.000 euro bestemd voor 

creatiesteun, met de expliciete opdracht om jaarlijks minstens twee publieksfilms 

te ondersteunen; 200.000 euro voor publiekswerking; en 163.000 euro voor algemene 

werkingskosten.  

 

De doorlichting heeft de wenselijkheid van zowel meer zekerheid als meer flexibiliteit 

aangetoond. Binnen elk fonds wordt meer flexibiliteit gecreëerd om op evoluties 

en ingediende projecten in te spelen. Naast de financiële is er ook de inhoudelijke 

flexibiliteit. In de ontwerpbeheersovereenkomst zijn namelijk geen aantallen per ca-

tegorie vastgelegd voor de realisaties van films, documentaires of innovatiepro-

jecten. Zo kan het VAF zowel financieel als inhoudelijk inspelen op wat zich 

aandient. In verband met de financiële flexibiliteit wordt uitgegaan van referentie-

bedragen op jaarbasis die het VAF zal inbrengen. De besteding van de middelen 

wordt echter berekend over de hele looptijd van de beheersovereenkomst. Even-

tuele meer- of minderuitgaven binnen een bepaalde categorie of een bepaald do-

mein zijn met andere woorden binnen de periode van de beheersovereenkomst te 

compenseren. Op het einde van de beheersovereenkomst worden afwijkingen van 

minder dan 15 procent van de vierjaarlijkse referentiebedragen aanvaard. Afwij-

kingen boven 15 procent zijn mogelijk, maar moeten worden toegestaan door de 

minister van Cultuur.  

 

Al deze ambities en doelstellingen vergen uiteraard voldoende menskracht, beseft 

de minister-president. Gezien de algemene economische context en de specifieke 

situatie van het audiovisuele landschap is een slagkrachtige en flexibel wendbare 

organisatie meer dan ooit noodzakelijk. Daarom is de Vlaamse Regering ingegaan 

op de vraag van het VAF om bijkomende werkingsmiddelen. Deze zullen worden 

besteed aan controle en toezicht – een halftijds personeelslid extra –, met daar-

naast extra geld voor: algemene communicatie; ICT en databeheer; projectbeheer; 

de vergoedingen voor commissies; en ten slotte het gelijkstellen van het loonniveau 

in functie van de benchmarking. 

2. Bespreking 

2.1. Karin Brouwers 

Karin Brouwers waardeert het goede overleg aan de basis van het voorliggende 

ontwerp, zowel met de sector als tussen de betrokken ministers onderling, en de 

goede voorbereiding door het VAF. Het commissielid steunt ook de inhoudelijke 

accenten: het publieksbereik in functie van het soort film; de uitbouw van een 

kenniscentrum; en de aandacht voor inclusie, diversiteit en duurzaamheid, waarin 

de Vlaamse Gemeenschap een voortrekkersrol speelt. Ook filmeducatie acht ze 

belangrijk, in functie van de publieksverbreding en de verhoging van het publieks-

bereik.  

 

In de rand geeft Karin Brouwers mee dat er tijdens de coronapandemie een roep 

was om wat minder ernstige en zwaarmoedige films te kunnen zien.  

 

Gezien de volle waardering van de CD&V-fractie voor de uitstekend voorbereide en 

inhoudelijk sterke beheersovereenkomsten heeft ze er geen verdere vragen bij. 
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2.2. Manuela Van Werde 

Manuela Van Werde treedt Karin Brouwers bij in haar waardering voor de goede 

samenwerking en voorbereiding.  

 

Het VAF is een heel belangrijke actor in de sector. Het lid is dan ook tevreden met 

de aandacht voor talentondersteuning, de verbeterde kwaliteit van de Vlaamse 

producties en de internationale erkenning van de Vlaamse acteurs, regisseurs en 

technici. Ook de door de minister-president aangehaalde aandacht voor het binnen-

landse publieksbereik vindt ze een goede keuze, gezien het belang van filmcultuur, 

gekoppeld aan filmwijsheid. In een bioscoop van een film genieten biedt toch nog 

altijd een meerwaarde. Intussen is ook innovatie nodig in de mediasector, die onder-

hevig is aan grote en snelle technologische veranderingen. Het is logisch dat het 

VAF daarop zal inzetten. Maatschappelijk moet de vinger aan de pols worden ge-

houden, met aandacht voor ecologisch bewustzijn, toegankelijkheid voor mensen 

met een beperking, en inclusie.  

 

De beheersovereenkomst zet belangrijke lijnen uit, die de Vlaamse film nog meer 

ten goede zullen komen. Manuela Van Werde kijkt uit naar de resultaten en het 

eerste jaarverslag binnen de nieuwe beheersovereenkomst.  

 

Ziet de minister-president mogelijke synergieën met zijn bevoegdheid Buiten-

landse Zaken, voor de promotie van de Vlaamse film?  

 

Beoogt hij bij de voornemens rond filmwijsheid samenwerking met de ministers 

van respectievelijk Media en Onderwijs?  

 

Het VAF biedt structurele ondersteuning aan enkele arthouses. Die bieden een 

meerwaarde: omwille van de kwaliteit van de films op zich, maar ook omwille van 

het kleinschalige, intieme karakter. De beheersovereenkomst wil de publieksbeleving 

versterken. Kunnen Cultuur en Onroerend Erfgoed samen de oudere bioscoopzalen 

laten herwaarderen? Als voorbeeld vermeldt Manuela Van Werde de oude Cinema 

Plaza in Duffel, nu een cultureel centrum met een groot filmaanbod.  

2.3. Stephanie D’Hose 

Ook Stephanie D’Hose dankt alle betrokken actoren en diensten voor de goede 

voorbereiding van de beheersovereenkomst. 

 

Het VAF wil jaarlijks twee lange fictiefilms betoelagen. Dat vindt het commissielid 

een goede aanpak om de zichtbaarheid bij het publiek te vergroten. Er is sprake van 

kassuccessen, die op minstens 200.000 kijkers mikken. Hoewel de spreker dat een 

goede doelstelling vindt, kan de waarde van een film niet enkel worden afgemeten 

aan het publieksbereik. Elke film heeft een specifiek publiek. Hoe kan een gulden 

middenweg, met aandacht voor diverse soorten films, worden bewandeld? 

 

Het VAF zou de uitbouw van de publiekswerking willen dynamiseren, wat een visie-

vorming veronderstelt. Wat zijn voor de minister-president de belangrijke aandachts-

punten? 

 

Een tijd geleden werd een deel van de provinciale middelen ingekanteld in het VAF, 

wat gezien het verschil in schaalniveau niet evident is. Hoe zijn die middelen ge-

evolueerd? Worden de bovenlokale spelers nog steeds bereikt? Hoe kan dit worden 

gegarandeerd?  
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2.4. Katia Segers 

Katia Segers is in het algemeen positief over het ontwerp van beheersovereenkomst, 

maar betreurt de late betrokkenheid van het parlement, die nochtans decretaal is 

voorzien. Indien Vooruit geen hoorzitting had gevraagd, zou de beheersovereenkomst 

misschien eens niet besproken geweest zijn in deze commissie, oppert de spreker.  

 

De hoorzitting met de onderzoekers en de betrokken partijen leverde interessante 

informatie, aandachtspunten en bezorgdheden op. Daarom heeft de Vooruitfractie 

een voorstel van resolutie (Parl.St. Vl.Parl. 2021-22, nr. 1055/1) ingediend, dat 

echter nog niet persklaar was om op 16 december al te agenderen. Dat wijt Katia 

Segers mede aan de erg late bezorging van de ontwerpen aan de commissie. Van-

daar dat ze in de plenaire vergadering de spoedbehandeling zal vragen voor haar 

voorstel van resolutie.  

 

De beheersovereenkomsten, en zeker die van het Filmfonds, bevatten goede elementen, 

zoals de 1,053 miljoen euro extra. Maar daarmee zit Vlaanderen nog lang niet op het 

niveau van de Scandinavische filmfondsen. Het is echter een belangrijke financiële 

injectie die toelaat om twee publieksfilms te maken.  

 

Ook positief is dat de beheersovereenkomst toelaat om snel in te spelen op de snel 

veranderende context van de audiovisuele sector. Zo hebben vandaag niet-lineaire 

omroeporganisaties een belangrijke plek ingenomen in het dagelijkse kijkgedrag 

van de Vlaming, met ook een effect op het bioscoopbezoek. Daarnaast worden 

bijvoorbeeld podcasts populairder en groeit de gamessector in ons land sterk.  

 

De bezoekcijfers voor de Vlaamse films in de bioscoop gaan echter bergaf. In 2014 

haalden de Vlaamse producties en coproducties, al dan niet met VAF-middelen 

gemaakt, nog 2,4 miljoen bioscoopbezoekers. In 2020 waren het er maar 536.000. 

Deze lage bezoekerscijfers zijn uiteraard deels te verklaren door de tijdelijke sluiting 

van de cinema’s omwille van de coronacrisis, maar de tendens is al sedert 2015 

dalend. De aandacht voor het publieksbereik is dan ook zeer welkom. 

 

Ook de aandacht voor inclusie, diversiteit en filmeducatie noemt Katia Segers zeer 

terecht. Zo kent bijvoorbeeld het Verenigd Koninkrijk een rijke traditie van film-

clubs, die een belangrijke rol spelen voor filmwijsheid. Zelf ontdekte het lid menig 

filmklassieker via een filmclub op school. 

 

Voor Vooruit is het belangrijk dat het VAF de Vlaamse onafhankelijke productie-

sector zo sterk mogelijk maakt en zo goed mogelijk ondersteunt, om de kwaliteit 

van de Vlaamse audiovisuele productie te garanderen. Naast de realisatie van 

goede en sterke publieksfilms is ook het publieksbereik van auteursfilms een belang-

rijk oogmerk.  

 

De studie stelt dat de onafhankelijkheid van het VAF te allen tijde gegarandeerd 

moet blijven. De overheid noch de raad van bestuur mogen invloed hebben op de 

inhoudelijke keuzes. Katia Segers heeft weet van bezorgdheid daaromtrent en 

heeft dit principe expliciet ingeschreven in haar voorstel van resolutie. Bovendien 

vraagt de spreker om er bij een eventuele nieuwe definitie van ‘onafhankelijke 

producent’ in het Mediadecreet over te waken dat het essentiële doel van het VAF 

bewaard blijft, namelijk het ondersteunen van de Vlaamse onafhankelijke productie. 

Dat hoeft een harmonisatie van de definities daarvan in respectievelijk het VAF-decreet 

en de taxshelterregeling niet uit te sluiten, waardoor dan een sterk voorwaarden-

kader kan ontstaan met garanties en handvatten voor een sterke Vlaamse audio-

visuele contentcreatie door een leefbare en onafhankelijke sector. Het kan niet de 

bedoeling zijn dat het belastinggeld voor het VAF wegvloeit naar buitenlandse bedrijven. 
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Het lid vindt het cruciaal dat het VAF altijd de garantie zal krijgen dat het fonds 

kan blijven rekenen op voldoende financiering van de Vlaamse Regering. Enkel met 

voldoende budget kan het fonds tegemoetkomen aan de behoeften van de audio-

visuele en gamessector. 

  

Met het oog op een maximale kwaliteit en diversiteit van de projecten die het 

steunt, is een kritische zelfreflectie van het VAF aangewezen. Katia Segers noemt 

het positief dat dit principe in de beheersovereenkomst staat. Volgens Vooruit moet 

het VAF de eigen processen en procedures tegen het licht houden in functie van 

een geoptimaliseerde werking en van de doelmatigheid van de selectie- en beslissings-

processen. Daarnaast moet er ook oog zijn voor mogelijke verbeteringen in het 

proces van inhoudelijke projectbegeleiding. Eigenlijk is de rol van het VAF momen-

teel uitgespeeld vanaf de toekenning van de steun. Het VAF zou nochtans als een 

soort coproducent kunnen optreden, in een begeleidende rol. Men zou hiervoor 

inspiratie kunnen puren uit het Scandinavische systeem met ‘commissioners’. Deze 

commissarissen begeleiden een heel project van het scenario tot de marketing, 

wat de kwaliteit alleen maar ten goede kan komen.  

 

Voorts vraagt Katia Segers aandacht voor de betaalmuur. Hoe lang mogen producties 

met VAF-steun vervolgens achter een betaalmuur verdwijnen? Gezien die steun 

met publieke middelen moet de Vlaming op een bepaald moment open toegang 

hebben tot het resultaat. Daarom stelt Vooruit voor dat dergelijke producties maxi-

maal zes tot twaalf maanden achter een betaalmuur mogen zitten. De vijf jaar die 

Streamz heeft gevraagd, vindt Katia Segers wel erg lang. Zes tot twaalf maanden 

ligt in lijn met wat de VRT voorstelt. 

 

Vervolgens is het creëren van goede verhalen cruciaal voor kwaliteitsvolle content. 

Ook dat wordt terecht opgenomen in de beheersovereenkomst. Net als een goed 

boek begint en eindigt een goed en succesrijk audiovisueel product met een sterk 

verhaal. Daarom moet het VAF vertrekken van een sterk verhaal en zijn procedures 

en processen hierop afstemmen. Er kan bijvoorbeeld scenariosteun worden gegeven 

na een goede pitch. Maar wanneer blijkt dat dit in het verdere proces niet uitmondt 

in een goed scenario, moet de steun kunnen worden stopgezet. Katia Segers pleit 

om daarop strenger toe te kijken. Om tot goede verhalen te komen, is een nauwe 

dialoog aangewezen met de opleidingen in het hoger onderwijs. De commissieleden 

zouden extra vorming moeten krijgen om dossiers te beoordelen op de sterkte van 

het verhaal, veeleer dan op vooral technische aspecten. Katia Segers ziet mogelijk 

ook brood in een samenwerking van het VAF met Literatuur Vlaanderen om scenario-

schrijvers, filmmakers en gameontwikkelaars in contact te brengen met Vlaamse 

auteurs. Goede Vlaamse boeken kunnen dan meer worden verfilmd. Helaas gebeurt 

dat nu nog te weinig, betreurt Katia Segers. 

 

Daarnaast is het belangrijk dat ook vervolgreeksen op hetzelfde niveau als nieuwe 

projecten gefinancierd blijven. Een vervolgseizoen van een succesvolle reeks kan 

een grote meerwaarde betekenen. 

 

Andere aanbevelingen in het voorstel van resolutie gaan over de gamessector, 

waarbij het effect van een eventuele taxshelter voor games op de andere sectoren 

onderzocht moet worden. Met betrekking tot de podcasts vraagt het voorstel om 

de mogelijkheden te onderzoeken van samenwerking met Literatuur Vlaanderen. 

2.5. Antwoorden 

Minister-president Jan Jambon antwoordt Manuela Van Werde dat elke buiten-

landse missie een culturele component meekrijgt. Beeldende kunst, theater, maar 

ook film komen in aanmerking. Alle opportuniteiten tot samenwerking met buiten-

landse audiovisuele fondsen worden opgevolgd. 
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Wat de samenwerking met Onderwijs betreft, bevat het Vlaamse relanceplan een 

onderdeel rond filmeducatie en mediawijsheid, onder het beheer van minister Benjamin 

Dalle. 

 

De minister-president wil de suggestie over erfgoed mee onderzoeken, maar het 

betreft hier wel vooral de bevoegdheid Onroerend Erfgoed.  

 

Rekening houdend met het specifieke filmgenre en de specifieke doelgroep beoogt 

het VAF steeds een maximaal publieksbereik, antwoordt de minister-president aan 

Stephanie D’Hose. De twee grote publieksfilms moeten uiteraard een groot publiek 

bereiken. Maar ook de auteursfilms moeten hiervoor de nodige inspanningen leveren 

en kunnen niet louter op hun artistieke kwaliteiten teren. Het spreekt voor zich dat 

de publieksaantallen verschillen naargelang het filmgenre. 

 

De drie prioriteiten voor publiekswerking heeft de minister-president al opgesomd: 

publieksverbreding en -verhoging, voldoende regionale spreiding en de verhoging 

van de zichtbaarheid van de Vlaamse films. De provinciale middelen zijn nog steeds 

inbegrepen in de middelen voor de publiekswerking. De beheersovereenkomst be-

steedt dus ook aandacht aan de regionale spreiding. 

 

De kritische zelfevaluatie waarvoor Katia Segers pleit, is al opgenomen in KPI 46 

van de beheersovereenkomst, die deze expliciet vermeldt.  

 

De bezorgdheden van de sector over de commissies werden tijdens de onderhandelingen 

met het VAF besproken. Het VAF gaat hier verder mee aan de slag. Enkele aandachts-

punten werden reeds verwerkt in het ontwerp van beheersovereenkomst, zoals de 

nadruk op een transparante en heldere communicatie over de beoordelingsprocedures 

en -criteria.  

 

Minister Benjamin Dalle werkt volop aan het dossier van de betaalmuur, aangezien 

dit vooral gaat over projecten van het Mediafonds.  

 

De minister-president kijkt uit naar de discussie over het voorstel van resolutie van 

Vooruit. Het bevat heel wat elementen die vandaag aan bod zijn gekomen en waar-

over dan ook verder van gedachten kan worden gewisseld.  

2.6. Aanvullende opmerking 

Manuela Van Werde zal haar voorstel rond arthousecinema’s aankaarten in de commissie 

voor Onroerend Erfgoed. Daar zit volgens haar veel potentieel in. 

 

Het lid pikt in op de tussenkomst van Katia Segers over het belang van een goed 

verhaal. Dat is uiteraard de basis. Manuela Van Werde meent dat het VAF bij elke pitch 

het scenario grondig door de mangel haalt en bestudeert. Maar een goed verhaal 

moet ook visueel goed vertaald worden, en daar knelt het schoentje wel eens. De 

spreker is dan ook heel blij met de nadruk op talentondersteuning en -ontwikkeling. 

Ze noemt dit de beste garantie voor een succesvolle film. 

 

 

Elisabeth MEULEMAN, 

voorzitter 

 

Manuela VAN WERDE 

Katia SEGERS, 

verslaggevers 
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  Vlaams Parlement 

Gebruikte afkortingen 

BBT  beleids- en begrotingstoelichting 

BVN  Het Beste van Vlaanderen en Nederland 

CJM  Cultuur, Jeugd en Media 

DPG  (historisch: De Persgroep) 

FLEGA  Flemish Games Association 

IMC  interministeriële conferentie 

imec  Interuniversitair Micro-elektronicacentrum 

IPC  Interparlementaire Commissie (van de Nederlandse Taalunie) 

KPI  kritieke prestatie-indicator 

NOS  Nederlandse Omroep Stichting 

SARC Strategische Adviesraad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media (= Raad 

voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media)  

SBS  Scandinavian Broadcasting System 

SMIT  Studies in Media, Innovation and Technology 

UAntwerpen Universiteit Antwerpen 

VAF  Vlaams Audiovisueel Fonds 

VOFTP  Vlaamse Onafhankelijke Film & Televisie Producenten 

VRT  Vlaamse Radio- en Televisieomroeporganisatie 

VTM  Vlaamse Televisiemaatschappij 

VUB  Vrije Universiteit Brussel 

 


